
 

 

Obec Bašť 

Zastupitelstvo obce Bašť 
 

Zápis z 6. zasedání Zastupitelstva obce Bašť konaného dne 15.6.2023 od 18.00 hod ve velkém 

sále Komunitního centra Bašť (Dlouhá 52, Bašť). 
 

 

Zahájení jednání zastupitelstva 

1. Jednání zastupitelstva obce Bašť (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18.06 hod 

starostkou obce Bc. Kateřinou Novákovou (dále jako předsedající). 

Předsedající konstatovala, že zasedání zastupitelstva bylo dle zákona o obcích řádně svoláno, 

informace o termínu, místě a návrhu jeho programu byla obecním úřadem zveřejněna na úřední desce 

a na elektronické úřední desce 7.6. 2023. Předsedající konstatovala, že dle prezenční listiny je přítomno 

11 členů zastupitelstva z celkového počtu 15 členů, a tudíž zastupitelstvo je usnášeníschopné (dle 

ustanovení § 92 odst. 3. zákona o obcích). 

Prezenční listina je přílohou č. 1 tohoto zápisu. Dále předsedající uvedla, že není pořizován zvukový 

záznam jednání. 

1.Určení zapisovatele a ověřovatelů 

Zapisovatelkou tohoto jednání byla určen Mgr. Lenka Pátková, ověřovateli zápisu Mgr. Petr Dušek a 

Bc. Jiří Vacek 

2.Schválení programu 

Předsedající doplnila do programu 2 body. Bod č. 3 se rozdělí na 2 samostatné body po doporučení 

auditu KÚ. Nově je vložen bod č. 16, který vzešel z jednání Svazku obcí Pod Beckovem dne 14.6. 2023, 

a to: Dodatek č.4 stanov Svazku obcí Pod Beckovem, a bod Různé se posouvá na č.17. Různé  

Navržený program: 

1.Určení zapisovatele a ověřovatele zápisu (§ 95, odst. 1 zákona o obcích)  
2. Schválení programu  
3. Schválení závěrečného účtu obce Bašť za rok 2022 
4.  Schválení účetní závěrky obce Bašť za rok 2022  
5. Projednání možného vstupu obce Bašť do sdružení Koridor D8 
6. Rozpočtové opatření č. 2/2023 
7. Ústavní stížnost proti rozsudku Krajského soudu v Praze ze dne 17. 12. 2020, čj. 50 A 6/2016-192 a 

rozsudku Nejvyššího správního soudu ze dne 29. 3. 2023, čj. 7 As 21/2021-69 a pověření Mgr. Davida 

Záhumenského v zastupování obce u Ústavního soudu 

8. Revokace usnesení č.6/03/2022 ze dne 22.12. 2022- výběr svozové firmy 



9. Aktualizace interní směrnice pro zadávání zakázek malého rozsahu 
10. Projednání žádosti o odkup části obecního pozemku p.č. 88/1 
11.Projednání možného odkupu části příjezdové cesty k ČOV Bašť 
12. Změna č.3 územního plánu 
13. Změna jednacího řádu zastupitelstva 
14. Informace o intenzifikaci ČOV 
15.Informace k zápisu do MŠ Bašť 
16.Dodatek č.4 stanov Svazku Obcí pod Beckovem 
17. Různé 
 
Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 1/06/2023 bylo schváleno 

3. Schválení závěrečného účtu obce Bašť za rok 2022 

Předsedající konstatovala, že závěrečný účet obce byl 18.5. 2023 vyvěšen na úřední desce a bylo možné 

se s ním seznámit i na obecním úřadě v listinné podobě. 

 

Usnesení č. 2/06/2023: 

Zastupitelstvo schvaluje Závěrečný účet obce Bašť za rok 2022 bez výhrad, včetně přezkumu 

hospodaření, ke kterému přijímá následující systémová opatření 

I/ zveřejňování změn rozpočtů na internetových stránkách obce se bude napříště zveřejňovat 

v souladu se zákonem 

II/ nesprávně vyplacené odměny zastupitelům: napraveno, přeplatky i nedoplatky byly 

narovnány do května 2023 

 

 

Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

   

Usnesení č. 2/06/2023 bylo schváleno 

 

4. Schválení účetní závěrky obce Bašť za rok 2022 

Usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje účetní závěrku obce Bašť za rok 2022 bez výhrad 

Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

 

Usnesení: č.3/06/2023 bylo schváleno 

 

 



5. Projednání možného vstupu obce Bašť do sdružení Koridor D8 

-Předsedající uvedla, že v minulých dnech proběhlo jednání s představiteli Správy železnic, a to jak na 

veřejném projednání s občany v Komunitním centru, tak i u tzv. VRT mobilu stojícím na návsi. 

Veřejného jednání se zúčastnil i předseda spolku pan Ing. Martin Klečka Ph.D. 

Představení spolku:  

- Koridor D8 je zapsaný spolek, jehož členy tvoří obce a sdružení. Poslední přistoupenou obcí byla 

Předboj. 

- stanovy spolku byly již dříve zaslány zastupitelům. Řádné členství obcí obnáší zaplacení poplatku 15 

Kč za trvale žijícího občana. Řádný člen má právo prostřednictvím svého zástupce (obvykle starosta) 

účastnit se činnosti spolku, předkládat návrhy, podněty, dávat připomínky atd.  

- členství spolku přináší obcím ucelené aktuální informace, jejichž sledování a vyhledávání by 

znamenalo věnovat tomu značný čas. Cílem spolku je koordinovat spolupráci k ochraně svých obyvatel 

před negativními dopady investičních záměrů. Členství přináší podobné výhody jako členství ve spolku 

Stop letiště Vodochody, kde je obec stále členem.  Jako příklad nově získaného poznatku byla uvedena 

nová informace o možném spojení výstavby VRT a rychlostní železnice, která by měla zastávku i u obce.  

Usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje vstup obce jako řádného člena do sdružení Koridor D8 

s ročním příspěvkem 15 korun na občana a pověřuje starostku obce podepsáním smlouvy se spolkem.  

Hlasování  Pro    9       Proti               0                   Zdrželi se 2 (J. Vacek, V.Kaliba) 

Usnesení č. 4/06/2023 bylo schváleno  

 

6. Rozpočtové opatření č. 2/2023 

Předsedající uvedla, že nová účetní firma zaúčtovává podrobněji, než tomu bylo dříve. 

Sestavování rozpočtu, ale vycházelo z podkladů roku 2022, tedy z podkladů předchozí paní 

účetní obce. Nyní díky jinému účtování na některých položkách chybí peníze, některé položky 

vůbec nebyly zařazené nebo je na nich velká finanční částka, z důvodu, že nedocházelo ke 

konkrétnějšímu rozúčtování, na některých položkách se neúčtovalo vůbec.   Např. § 3900 je 

dnes pouze pro poštu, nebo na položce na nedaňové příjmy jinde nezařazené byl účtován sběr 

odpadů. Ten se ale nyní účtuje na jiných položkách určených na tříděný odpad, pronájem 

pozemků nadále nebude pod správou. 

 

 

Usnesení: Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje změnu rozpočtu č. 2/2023 
 
Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

 
Usnesení č.5/06/2023 bylo schváleno    

 



7. Ústavní stížnost proti rozsudku Krajského soudu v Praze ze dne 17. 12. 2020, 

čj. 50 A 6/2016-192 a rozsudku Nejvyššího správního soudu ze dne 29. 3. 2023, 

čj. 7 As 21/2021-69 a pověření Mgr. Davida Záhumenského v zastupování obce 

u Ústavního soudu 

Občané byli informováni o posledním soudním stání a návrhu právního zástupce pana Mgr. 

Davida Záhumenského 

Usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bašť  

- Bere na vědomí rozsudek Nejvyššího správního soudu ze dne 29. 3. 2023, čj. 7 As 21/2021-69 

- schvaluje podání ústavní stížnosti proti rozsudku Krajského soudu v Praze ze dne 17. 12. 2020, 

čj. 50 A 6/2016-192 a rozsudku Nejvyššího správního soudu ze dne 29. 3. 2023, čj. 7 As 

21/2021-69; 

- schvaluje plnou moc, kterou zastupitelstvo zmocňuje advokáta Mgr. Davida Záhumenského, 

ev. Č. ČAK 14661, sídlem tř. Kpt. Jaroše 1922/3, 602 00 Brno k zastoupení zastupitelstva obce 

při podání ústavní stížnosti proti rozsudku Krajského soudu v Praze ze dne 17. 12. 2020, čj. 50 

A 6/2016-192 a rozsudku Nejvyššího správního soudu ze dne 29. 3. 2023, čj. 7 As 21/2021-69 

a řízení před Ústavním soudem; 

- pověřuje starostku obce Bc. Kateřinu Novákovou k provedení tohoto usnesení zastupitelstva.  

 

Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 6 /06/2023 bylo schváleno 

 

8. Revokace usnesení č.6/03/2022 ze dne 22.12. 2022- výběr svozové firmy 

Paní Mgr. Lucie Caltová přednesla, proč došlo ke zpoždění v přípravě veřejné zakázky na 

poskytovatele služeb svozu odpadů.  Hlavním důvodem byl oddálený výběr poplatků za 

odpady, a to zejména nutností přijmout novou vyhlášku a následně ji povinně zveřejnit ve 

Sbírce právních předpisů územních samosprávních celků. Přesná čísla o počtu nádob, svozů a 

pod nebylo možné doručit s dostatečným předstihem, aby mohly být zahájeny práce na 

vyhlášení zakázky. 

Usnesení:  

Zastupitelstvo obce: 

I. revokuje usnesení č. 6/03/2022 ze dne 22. 12. 2022. 

II.souhlasí s výpovědí smlouvy se svozovou společností FCC tak, aby k 31.12. 2024 byla 

smlouva z roku 2002 ukončena a pověřuje starostku obce podepsáním výpovědi. 

Podmínkou je výběr jiné svozové společnosti v řádném výběrovém řízení.  



III.pověřuje radu obce přípravou a vyhlášením veřejné zakázky v otevřeném nadlimitním řízení 

na poskytovatele služeb svozu odpadu s předpokládaným termínem počátku plnění od 1. 

1. 2025.  

 

 
Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

 
 

Usnesení č. 7/O6/2023 bylo schváleno 

 

9. Aktualizace interní směrnice pro zadávání zakázek malého rozsahu 

Poslední vydání směrnice je z roku 2015 a není v ní tak zakotvena existence rady obce. 

Oproti původní, nová směrnice zavádí 4 stupně, a ještě existenci hodnotící komise u 3. kategorie. 

 V 1. kategorii se limit pro starostu obce snížil z 200 tisíc na 100 tisíc stavebních prací a u dodávek  a 

služeb je stanoven na 50 tisíc Kč.  

Zastupitel V. Kaliba navrhl, aby zastupitelstvo schválilo zrušení staré směrnice a schválení nové 

směrnice nechalo v kompetenci rady obce, případně, aby technické změny ve směrnici mohly být 

upravovány pouze radou.  Dále uvedl, že zašle na obec své připomínky, které se týkají drobných změn 

ve směrnici.  

 

Usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje novou interní směrnici č. 03/2023 pro zadávání zakázek malého 

rozsahu. 

 

 

Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 8/06/2023 bylo schváleno 

 

10.  Projednání žádosti o odkup části obecního pozemku p.č. 88/1 
 
Žádost o odkup části pozemku p.č. 88/1, kdy k žádosti byl předložen situační výkres s vyznačením části 
pozemku, o který by měl žadatel zájem. Výměra tohoto pozemku nebyla v žádosti uvedena.  
Jedná se o pozemek obce u ČOV, kde obec nemá přístupovou cestu.  
Otázkou je, zda se zbavovat pozemku v blízkosti ČOV. Její zastavěnost v těsné blízkosti dnes způsobuje 

řadu protestů a problémů pro obyvatele v jejím okolí. Zastupitelstvo se shodlo v závěru, že obec nemá 

zájem o prodej v žádosti uvedené části pozemku p.č. 88/1 k.ú. Bašť.  

 

Usnesení:  



Zastupitelstvo obce Bašť neschvaluje záměr prodeje části pozemku p.č. 88/1 k.ú. Bašť konkrétnímu 

zájemci. 

Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

Usnesení č. 9/06/2023 bylo schváleno 

 

11. Projednání možného odkupu části příjezdové cesty k ČOV Bašť 
 
Obec nyní vlastní pouze 1m šíře příjezdové cesty k místní ČOV.  Část ulice Za Vodárnou také není v jejím 
vlastnictví. Cesta vede kolem budov mateřské školy a je velmi prašná.  S ohledem na případné žádosti 
o dotace by bylo nezbytné, aby byla v majetku obce. 
Dotaz V. Kaliby, zda na odkup pozemku předložil vlastník geometrický plán.  
Odpověď: Zatím prodávající předložil geometrický plán s vyznačením částí pozemků, které chce 
prodávat, bez promítnutí pro obec částí, o které má obec zájem. Až bude vědět, zda zastupitelstvo 
schválí záměr koupě pozemku, nechá zpracovat tomu odpovídající geometrický plán.  
 
Usnesení: 
Zastupitelstvo obce schvaluje záměr odkupu části pozemku p.č. 157/132, 157/ 131, 157/25, 157/130 
157/129 k.ú. Bašť od soukromého majitele.  
 
Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

 
Usnesení č. 10/06/2023 bylo přijato 
 
 

12. Změna č.3 územního plánu  
 
Změna se týká pouze statku v centru obce. Celý územní plán byl převeden do nových jednotných 

standardů územně plánovací dokumentace. 

Usnesení:  

1. Zastupitelstvo obce rozhodlo v souladu s ustanovením § 52 a 53 zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, v platném znění o doručených 
námitkách tak, jak je uvedeno v textové části odůvodnění Změny č. 3 územního plánu 
Bašť.  

 

2. Zastupitelstvo obce příslušné podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu, v platném znění (stavební 
zákon), ve spojení s § 171 a následujících zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, 
v platném znění vydává opatřením obecné povahy č. 1/2023 Změnu č. 3 Územního 
plánu Bašť. 
 

Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

 
Usnesení č. 11/06/2023 bylo přijato 
 



 

13. Změna jednacího řádu zastupitelstva 
 
Zápis ze zasedání zastupitelstva se pořizuje v jeho průběhu, proto navrhujeme změnu stávajícího 

jednacího řádu, která spočívá v tom, že pořizování zvukového záznamu nebude povinností, ale 

možností.  Nyní se vyskytuje problém s úschovou a archivací záznamů, s jejich kvalitou.. Paní Caltová 

dodala, že zvukový záznam se před jeho poskytnutím na základě zákona o poskytování informací, musí 

naposlouchat a případně upravit, aby nebylo porušeno GDPR. Dále uvedla, že nás k tomuto kroku 

přivedly žádosti bývalého pana starosty V. Kaliby, jejichž vyřízení zabralo bezmála celou pracovní dobu 

jedné pracovnice úřadu.  

Od občanů zazněl návrh, zda to celé nevypustit a dělat jen zápisy. Předsedající uvedla, že 

v budoucnosti, i s ohledem na chystanou výstavbu VRT, kdy budou jistě plánované další schůzky, by 

bylo dobré mít možnost nahrávání.  

Usnesení: 

Zastupitelstvo obce schvaluje změnu čl. 7 odst. 13 jednacího řádu zastupitelstva ze dne 19. 1. 2023 tak, 

že stávající znění:  

„Z celého průběhu zasedání zastupitelstva obce se pořizuje zvukový záznam. Pořizování, uchovávání, 

zveřejňování a další nakládání s nosiči zvukových záznamů upravuje Směrnice obce č. 5/2016.“  

 

se nahrazuje zněním: 

 

„Z celého průběhu zasedání zastupitelstva může být pořizován zvukový záznam. Pořizování, 

uchovávání, zveřejňování a další nakládání s nosiči zvukových záznamů upravuje Směrnice obce č. 

5/2016.“  

 

Hlasování  Pro    11       Proti               0                   Zdrželi se 0 

 

Usnesení č. 12/06/2023 bylo přijato 

 

14. Informace o intenzifikaci ČOV 
 

Předsedající uvedla, že bylo požádáno o zahájení zkušebního provozu. Do konce června dojde k šetření 

vodoprávním úřadem.  

Problematika v současné době je s hlukem. Jeden z dalších návrhů projektanta je instalace 

frekvenčního měniče. Dle tohoto návrhu by mělo být možné stáhnout hluk na 35 decibelů. Dostavili se 

občané, jichž se problémy s čističkou bezprostředně týkají, a se kterými je v kontaktu paní starostka, 

která je průběžně informuje o nových krocích a návrzích autorského dozoru pana ing. Semeráda. 

Nejbližší termín úprav dmychadel je stanoven na pátek 23.6.  

Usnesení: Zastupitelstvo bere informace na vědomí 

 

15. Informace o zápisu do MŠ Bašť   



Letos přišlo 84 přihlášek. Volných bylo 48 míst. Obec pokračuje ve spolupráci se soukromou školkou 

Mama, kde bude letos umístěno max. 20 dětí. 

V současné době mohou rodiče podat odvolání (15 dnů od převzetí). Rozhodování o odvolání je 

v kompetenci ředitelky MŠ a následně o odvolání rozhoduje krajský úřad. Vzhledem k velkému 

finančnímu zatížení za ČOV, a díky chystanému projektu školy, nemůže obec vynakládat další a další 

prostředky za umístění tříletých dětí. Navíc v současné době nejsou vypsané dotace na stavby nových 

budov MŠ, pouze na dětské skupiny. Ale u těch téměř celý provoz hradí obec. Je nutné propočíst, jaké 

náklady by to obci přineslo. 

Na dotaz přítomných maminek dětí, zda obec přeci jen nenavýší počet dotovaných míst nad 20, 

 předsedající uvedla, že z výše zmíněných důvodů ne. 

Dotaz občanů, jak je možné, že dříve obec zajišťovala místa pro všechny a nyní nezajišťuje.  

Odpověď. Ani v předchozích letech se do školky nedostaly všichni zájemci. Problematika nedostatku 

volných kapacit ve školce není pouze záležitostí posledního roku, ale s tímto problémem se obec 

potýká již delší dobu. V předchozích letech nebyly na obec vznášeny tak velké finanční nároky jako jsou 

nyní. Obec musí nést finanční zátěž za revitalizaci čističky, která nebyla hrazena z dotací, a dále 

financuje úpravy spojené se zajištěním dvou prvních tříd v komunitním centru. 

 

Čas 20.19 hod jednání opustil pan Vítězslav Kaliba 

Usnesení: Zastupitelstvo obce bere informace na vědomí 

 

 

16. Dodatek č.4 stanov Svazku Obcí pod Beckovem 
 
Dne 14.6. proběhlo jednání zástupců obcí Svazku Obcí pod Beckovem. Jedním z bodů byl projednán 
Dodatek č.4 stanov Svazku, a to hlavně kvůli avizovanému odchodu Nové Vsi ze Svazku. 
Důvodem přijetí dodatku je fakt, že při nevyhovění žádosti obce Nová Ves o změnu stanov, by u 
důležitých hlasováních obec Nová Ves mohla hlasování blokovat, neboť by nebyl zajištěn 100% souhlas 
všech členů Svazku.  
Navíc tato změna článku umožní i ostatním případně opustit Svazek dříve, než současná pravidla 
umožňují. Jako příklad uvedeno, že v současné době by Nová Ves mohla odejít až ke konci roku 2024.  
  
 
Článek V. odst. 1 stanov Svazku nově zní: 

Členství ve Svazku zaniká 

a) vystoupením člena ze Svazku ke dni 31.12. kalendářního roku, není-li dále stanoveno jinak, 

b) vyloučením člena ze Svazku, 

c) zánikem Svazku, 

d)   dohodou o ukončení členství, uzavíranou mezi ukončivším členem a ostatními členy 

Svazku. Součástí dohody je rovněž majetkoprávní vypořádání. 

Usnesení: 



Zastupitelstvo obce Bašť schvaluje dodatek č.4 stanov Svazku Obcí pod Beckovem. 

Hlasování  Pro    8       Proti              2 (L. Caltová, A. Kreml)                 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 13/06/2023 bylo schváleno 

 

17. Různé 

Informace o další zastupitelstvu, které je chystané na začátek září. 

Zasedání skončeno: 20.45 hod         

 

 Zapisovatel: Mgr. Lenka Pátková v.r.  

Ověřovatelé: Mgr. Petr Dušek, Bc. Jiří Vacek  

 


